
 
 

PROTOKÓŁ   Nr   XLIII / 10 
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 

                                      29   kwietnia    2010 r. 
==================================================== 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie   Rady Gminy zgodnie  z listą  obecności. 
Lista obecności  stanowi zał. Nr 1 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1.  Otwarcie 
2.  Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenia 
3.  Interpelacje  i zapytania radnych.  
4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie  międzysesyjnym. 
5.  Informacja z wykonania budŜetu za 2009 rok. 
6.   Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 
7.   Opinia  Regionalnej Izby Obrachunkowej  : 
               1/  opinia do wykonania budŜetu, 
               2/  opinia  do wniosku Komisji rewizyjnej, 
               3/  dyskusja, 
8.  Podjęcie uchwały   w   sprawie : 
       1/  udzielenia  absolutorium dla Wójta Gminy Wijewo,  
       2/   wniesienia  udziałów do Miejskiego Zakładu  Oczyszczania  spółka z o.o. w  Lesznie. 
       3/   zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  
              na 2010 rok. 
       4/    sprzedaŜy dopalaczy na terenie Gminy Wijewo 
       5/    zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych  na  terenie   
              Gminy Wijewo. 
       6/   wyraŜenia woli realizacji projektu pn. „Przebudowa  drogi powiatowej nr 3823P  
             (wraz z ciągiem pieszo-rowerowym) granica powiatu  wolsztyńskiego – Boszkowo- 
              Włoszakowice „ współfinansowanego  z Europejskiego Funduszu Rozwoju  
              Regionalnego, w ramach  Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego  
              na lata   2007 – 2013. 
       7/     zmian w budŜecie gminy na 2010 rok. 
9.   Zapytania i wolne wnioski. 
10. Odpowiedzi na interpelacje 
11.  Zakończenie 

 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XLIII Sesji przewodniczył  Wiceprzewodniczący  Rady Gminy. Powitał  obecnych na sali  
członków  rady, oraz zaproszonych gości.  Przedstawił  proponowany porządek obrad, zebrani nie 
wnieśli  uwag co do  proponowanego porządku obrad. 
Na podstawie  listy obecności stwierdził, Ŝe  podejmowane na dzisiejszym posiedzeniu  uchwały 
będą prawomocne  . 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący  stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada  przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie  tematy jakie były  poruszone.. Wobec powyŜszego zaproponował aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia  przyjąć  bez czytania. 
Do złoŜonej  propozycji nie  wniesiono  uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 
 



Ad. pkt. 3.   
  
Na  XLIII  Sesji nie zgłoszono interpelacji. 
 

Ad. pkt. 4 
 
Wójt poinformował o  odbytych spotkaniach i uroczystościach jakie miały miejsce w okresie od 
ostatniego posiedzenia  rady : 
29.03 – odbyło się ostatnie zebranie wiejskie w Radomyślu. 
30.03 – coroczny zając w parku dla dzieci z podstawówki i przedszkola, 
          -  uczestniczyłem w wyjeździe do Austrii zorganizowanym przez WOKISS i HDG Bawaria 
Tematem wyjazdu było alternatywne  źródła  ogrzewania.  Zachód stawia na opalanie ekologiczne 
z wykorzystaniem  topoli  energetyczna. 
06.04 –odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej oceniające wykonanie budŜetu gminy za 2009 r 
07.04 – spotkałem się z  P. Gąda w sprawie przekazania drogi na Ostrów.  Nie moŜna  ustalić 
ostatecznej kwoty bez zgody rady na  negocjacje. Jeśli uznamy, Ŝe cena jest za wysoka to 
moŜemy  próbować wywłaszczenia, 
09.04 – Stowarzyszenie Leszno Region    odbyło walne  posiedzenie gdzie udzielono 
absolutorium Zarządowi. 
   -  odbyło się ostatnie posiedzenia  kończące działalność Stowarzyszenia Gmin Nadobrzańskich 
13.04 –  na teren gminy przybył  Obywatel Ukrainy Grigorij Lentiuk , 
    - obradował Zarząd Gminny OSP – gdzie omówiono obchody  kolejnych rocznic jednostek, 
organizację zawodów  i dnia straŜaka. 
14.04 – uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty SGiPW gdzie omówiono  temat konkursu 
wiedzy o Wielkopolsce. 
15.04 – uczestniczyliśmy w Mszy w intencji ofiar katastrofy, podziękował za liczny udział 
mieszkańców, 
18.04 – swoja wizytę w gminie Wijewo zakończył  P. Lentiuk, 
19.04 -  gościłem dyr. Zespołu Szkól Rolniczych i Budowlanych w Lesznie, który zaprosił 
wszystkich  uczniów i nauczycieli szkoły rolniczej w Radomyślu na obchody 90 lecia istnienia  
szkoły – 17 09. 2010 r. 
20.04 -  omówiłem z Dyr. ZUW Wschowa zakres inwestycji na 2010 rok. 
21.04 – obradowały Komisje Stałe Rady Gminy, 
22.04 -  urząd  odwiedziły  przedszkolaki , 
   -  spotkałem się z  Dyr. TPD w sprawie współpracy pod katem zakwaterowania  dzieci z 
wymiany z Ukrainą, 
23.04 -  Zakład Usług Wodnych na swoim posiedzeniu uzyskał absolutorium za 2009 rok. 
24.04 – sołtysi pielgrzymowali do Częstochowy, 
27-28, 04 -  uczestniczyłem w konferencji zorganizowanej przez firmą  ENEA, 
28.04 -  w ramach akcji  „Sprzątanie Świata”  uczniowie Szkoły Podstawowej w Wijewie  sprzątali 
Ostrów.  Na ręce  Dyrektora Sz.P.  Wójt złoŜył podziękowanie za rzetelne posprzątanie czego 
dowodem były telefony mieszkańców Ostrowa. 
 

Ad. pkt.  5 
 
Wójt poinformował, Ŝe wykonanie budŜetu za 2009 rok zostało szczegółowo omówione na 
posiedzeniu  komisji rady.  
Dodatkowo  poinformował, Ŝe wykonanie budŜetu po stronie  dochodów wyniosło 101,21 % co 
stanowi najlepszy wskaźnik od wielu lat. Natomiast po stronie wydatków wykonanie  wyniosło  
92.87 %  co było spowodowane przede wszystkim nie zrealizowaniem wszystkich inwestycji 
z powodu  odrzucenia wniosków o dofinansowanie  lub nie zakończenie inwestycji brak faktur . 
Członkowie rady uznali, Ŝe ponowne szczegółowe omówienie wykonania  budŜetu nie jest 
wymagane wobec czego odstąpiono od  ponownej analizy. 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2009 rok stanowi zał. Nr 4 
 

Ad. pkt. 6 
 

Sprawozdanie Komisji rewizyjnej z  przeprowadzonej kontroli   wykonania budŜetu za 2009 rok  
stanowiące wniosek komisji Rewizyjnej  o udzielenie absolutorium przedstawił członek Komisji 
Rewizyjnej Henryk Rygusik. 
Opinia stanowi załącznik Nr  5 



 
Ad. pkt.  7 
 
1/  uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie wyraŜenia opinii 
o sprawozdaniu z wykonania  budŜetu Gminy Wijewo za 2009 rok przedstawił  Wójt Gminy 
Wijewo Ireneusz  Zając. 
Uchwała  stanowi załącznik   Nr  6 
 
2/   uchwałę  Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie   wyraŜenia opinii 
do wnioski Kom misji Rewizyjnej RG Wijewo w sprawie  absolutorium dla  Wójta Gminy Wijewo  
z wykonania budŜetu gminy  za 2009 r.  przedstawił  członek Komisji Rewizyjnej Henryk Rygusik. 
Uchwała  stanowi załącznik Nr     7 
 
3/  w  dyskusji opinię  w sprawie wykonania budŜetu za 2009 rok  w imieniu komisji  stałych  Rady 
Gminy Wijewo  przedstawił  przewodniczący Komisji BudŜetowej  Zbigniew  Lis. 
Opinia  stanowi załącznik Nr  8 . 
 
Ad. pkt. 8 
 
1/   projekt uchwały w sprawie  udzielenia  absolutorium dla Wójta Gminy Wijewo przedstawił   
      przewodniczący obrad  Roman Jęśkowiak 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 274 /10 w sprawie    udzielenia  absolutorium dla Wójta 
Gminy Wijewo    podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  8 
 
2/   projekt uchwały w sprawie  wniesienia  udziałów do Miejskiego Zakładu Oczyszczania  spółka  
      z o.o. w  Lesznie przedstawił  Wiceprzewdniczący Rady Gminy. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag . 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 275 /10 w sprawie   wniesienia  udziałów do Miejskiego 
Zakładu Oczyszczania  spółka z o.o. w  Lesznie podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  9 
 
3/   projekt uchwały w sprawie  zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania  
      problemów alkoholowych  na 2010 rok przedstawił  przewodniczący obrad. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 276/10 w sprawie    zmiany gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  na 2010 rok.  podjęta została   
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  10 
 
4/    projekt uchwały w sprawie  sprzedaŜy dopalaczy na terenie Gminy Wijewo przedstawił 
       Roman Jaśkowiak 
Edwin Wojciech – czy na terenie gminy SA takie punkty sprzedające dopalacze. 
Wójt -  do tej pory na terenie gminy nie mamy takiego punktu sprzedaŜy, 
Urszula Rimke – jak będzie ta uchwała rozpowszechniona  czy będą sankcje wobec osób  
        łamiących ten zakaz  
Wójt – podjęcie  uchwały ma bardziej charakter  protestu, apelu o spowodowanie zakazu 
ogólnokrajowego w formie ustawy, który będzie określał równieŜ sankcje, 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 277 /10 w sprawie   sprzedaŜy dopalaczy na terenie Gminy 
Wijewo     podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  11 
 
5/  projekt uchwały  w  sprawie zmiany opisu granic stałych obwodów głosowania utworzonych  na   
     terenie  Gminy Wijewo  przedstawiła  Maria  Nowicka 
Poinformowała, Ŝe jest to uchwala czyszcząca poniewaŜ w  poprzedniej figurowały nazwy  
przysiółków, które zostały zmienione jako ulice Wijewa. Wilanów został określony jako 
leśniczówka poniewaŜ tak figuruje winnych  publikacjach. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek 



Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 278/10 w sprawie  zmiany opisu granic stałych obwodów 
głosowania utworzonych  na  terenie  Gminy Wijewo. 
 podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  12 
 
6/   projekt  uchwały w sprawie  wyraŜenia woli realizacji projektu pn. „Przebudowa  drogi  
      powiatowej nr 3823P (wraz z ciągiem pieszo-rowerowym) granica powiatu  wolsztyńskiego –  
      Boszkowo- Włoszakowice „ współfinansowanego  z Europejskiego Funduszu Rozwoju  
      Regionalnego, w ramach  Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego  na lata    
      2007 – 2013   przedstawił  przewodniczący obrad. 
Wójt – obecność Starosty na dzisiejszym posiedzeniu nie jest przypadkowa. Projekt uchwały  
WyraŜa wolę przekazania na rzecz  powiatu kwotę 100 tys. na realizacje budowy drogi 
Włoszakowice Boszkowo, która będzie realizowana w 2011 roku. Zapewnił, Ŝe  wsparcie  tej 
inwestycji przeze nie zamyka nam drogi do realizacji naszych inwestycji a wsparcie zwiększa 
szanse na uzyskanie  dofinansowania . 
Starosta -  podjęcie przez Państwa  tej uchwały znacznie  zwiększa  szanse na dofinansowanie. 
Gmina Włoszakowice stara się o dofinansowanie z tego samego funduszu dlatego nie moŜe 
poprzez naszego wniosku. Projekt  modernizacji będzie obejmował część drogi do Zaborówca od 
skrzyŜowania do Nadleśnictwa.  
Podziękował za dotychczasowe partnerstwo i wsparcie. Zapewnił, Ŝe  powiat zwróci ta kwotę w 
formie  inwestycji obiektu  istotnego dla gminy , który wskaŜą radni 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 279 /10 w sprawie wyraŜenia woli realizacji projektu pn. 
„Przebudowa  drogi powiatowej nr 3823P (wraz z ciągiem pieszo-rowerowym) granica powiatu  
wolsztyńskiego – Boszkowo- Włoszakowice „ współfinansowanego  z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju  Regionalnego, w ramach  Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego               
na lata   2007 – 2013  podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  12 
 
7/    projekt uchwały w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2010 rok przedstawił   
       Roman Jęśkowiak. 
Skarbnik – poinformowała, Ŝe zmiany dotyczą : 
- przyjęcia ostatecznej wersji promesy Ministra Finansów na budowę boiska ORLIK , 
- otrzymanych dofinansowań do ul. Polna i  Źródlana  oraz drogi w Radomyślu 
-  zwiększenia kwoty gminnego programu profilaktyki o  niewykorzystane środki z lat ubiegłych , 
-  otrzymanego dofinansowania na zakup wyposaŜenia świetlic wiejskich w Radomyślu i 
Potrzebowie, 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono poprawek 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/ 280 /10 w sprawie    zmian w budŜecie gminy na 2010 rok.    
podjęta została   jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr  12 
 
Ad. pkt.  9 
 
Starosta -  pogratulował Wójtowi otrzymanego  absolutorium, jest to dowód na dobre 
funkcjonowanie samorządu.  Podziękował za zaproszenie na Sesje oraz za podjęcie  uchwały 
w sprawie pomocy finansowej dla powiatu . Podkreślił,  Ŝe  wyrazem wzajemnej współpracy był 
zafundowany plac zabaw . W roku bieŜącym chcielibyśmy pomyśleć o starszej młodzieŜy i  
zaplanowaliśmy  zespól boisk do piłki  w miejscu wskazanym przez Państwa. Nadal będziemy 
realizować  zadania wcześniej uzgodnione (chodniki, drogi). 
Kioski informacyjne z czasem będą we wszystkich gminach , będą  wzbogacane o kolejne 
programy. Docelowo będzie moŜna po zalogowaniu się w starostwie przesyłać wnioski droga 
elektroniczną. 
Poinformował o prowadzonych rozmowach z NFZ w sprawie kart pacjenta, gdzie będą zawarte 
wszystkie dane dot. Zdrowia, badań. Sposobu leczenia itp. 
 
Przewodniczący obrad odczytał pismo Dyrektora WOKISS w sprawie podziękowania dla  Wójta  
za  przyjęcie na terenie gminy Pana Grigorija Lentiuka z gminy Łozowa. 
 



Wójt – podziękował  za udzielone absolutorium. Stwierdził, Ŝe stara się zawsze słuchać głosów 
radnych i mieszkańców . Do końca kadencji pozostało jeszcze parę miesięcy musimy je 
wykorzystać jak najefektywniej. 
 
Bogdan Jawornicki -  przypomniał o organizowanym  spotkaniu integrującym społeczeństwo z  
policja, zaprosił do udziału. 
 
Ad. pkt.  10 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany.  Podziękował  za  czynny 
udział  w obradach  i  zakończył posiedzenie . 
 
 
 
                                                                                                          Przewodniczący  obrad 
 
                                                                                                               Roman  Jęśkowiak 
 
 


